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Ledamöter Emilia Bjuggren (S) Ordförande 
Andréa Hedin (M) Vice ordförande 
Simon Froster Delbom (S) 
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Leo Sutic (M) 
Jens Ahl (M) 
Emil Rapp (L) 
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Övriga närvarande Fredrik Strelert Borgarrådssekreterare 
Nils Annink Borgarrådssekreterare 
Peter Bragner Avdelningschef 
Anette Burman Avdelningschef 
Andreas Ericsson Borgarrådssekreterare 
Lena Holmdahl Förvaltningschef 
Joachim Håkansson Avdelningschef 
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Mika Metso Avdelningschef 
Petra Nergårdh Avdelningschef 
Anneli Johansson Personalföreträdare 
Anna Holmström Personalföreträdare 
 

Justerare Emilia Bjuggren (S), Andréa Hedin (M) 
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§ 6 
Thorildsplans gymnasium - Ombyggnation av kök och 
matsal  
Reviderat inriktningsbeslut 
UTBF 2023/1195 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

reviderade inriktningsförslag att utöka Thorildsplans 
gymnasiums kapacitet genom en ombyggnation av kök och 
matsal till en uppskattad hyresgenererande projektkostnad 
om cirka 98,8 mnkr, med en tillkommande hyreskostnad om 
cirka 7,7 mnkr det första helåret. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 
återkomma med förslag till genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Antalet barn mellan 16–18 år i Stockholms län förväntas öka de 
närmsta åren. För att stockholmselever ska ha en fortsatt möjlighet 
att gå i en gymnasieskola i Stockholm behöver nya gymnasieplatser 
tillskapas och befintliga behållas i staden. Utbildningsförvaltningen 
driver därför ett kapacitetsökande projekt på Thorildsplans 
gymnasium där möjlighet finns att bygga ut en etablerad skola med 
goda kollektivtrafikförbindelser. 
  
Enligt framtagen kapacitetsutredning begränsas skolans kapacitet i 
huvudsak av kök och matsal. Genom att bygga om kök och matsal i 
samband med SISAB:s underhållsprojekt kan Thorildsplans 
gymnasiums kapacitet öka med 225 elevplatser. 
  
Utbildningsnämnden fattade inriktningsbeslut för om- och 
tillbyggnad av Thorildsplans gymnasium den 24 november 2017. 
Därefter har flera omtag skett i projektet, i syfte att hitta en 
kostnadseffektiv lösning. Aktuella prognoser visar på en lägre 
elevökning än den som låg till grund för det tidigare 
inriktningsbeslutet. Därför föreslår förvaltningen ett reviderat 
inriktningsbeslut som innebär en lägre kapacitetsökning och ett mer 
kostnadseffektivt förslag. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samverkan med gymnasieavdelningen, Thorildsplans gymnasium, 
samordnande huvudskyddsombud samt SISAB. 
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Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 16 oktober 2023. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 18 oktober 2023. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
reviderade inriktningsförslag att utöka Thorildsplans 
gymnasiums kapacitet genom en ombyggnation av kök och 
matsal till en uppskattad hyresgenererande projektkostnad 
om cirka 98,8 mnkr, med en tillkommande hyreskostnad om 
cirka 7,7 mnkr det första helåret. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 
återkomma med förslag till genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Yrkande 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/1195-9 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Thorildsplans gymnasium - Ombyggnation av kök och 
matsal 

 UTBF 2023/1195-7 Budgetoffert inför inriktningsbeslut 
 UTBF 2023/1195-8 Offertunderlag, 

kostnadssammanställning och hyresberäkning  
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§ 7 
Anpassad grundskola  
Remiss från stadsrevisionen, RVK 2022/119 
UTBF 2023/3629 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som sitt yttrande till 
stadsrevisionen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsrevisionen har remitterat rapporten ”Anpassad grundskola 
(Grundsärskola)” till utbildningsnämnden för yttrande. 
Revisionskontorets samlade bedömning är att utbildningsnämnden i 
huvudsak säkerställer en undervisning i enlighet med skollagen och 
läroplanen för elever i anpassad grundskola. Granskningen visar att 
kunskapsuppdraget har implementerats i verksamheten. 
Kompetensförsörjning och goda lärmiljöer är områden att 
vidareutveckla. En annan rekommendation är att utveckla analysen 
av elevernas kunskapsutveckling avseende samtliga elevgrupper 
inom anpassad grundskola. 
  
Förvaltningen har under våren 2023 genomfört en kartläggning av 
behörigheten inom anpassad grundskola men ytterligare en 
kartläggning kommer att göras för att få ett mer tillförlitligt 
underlag. Kompetensutvecklingsinsatser genomförs utifrån detta 
och ytterligare planeras. Förutom den så kallade MIRA-modellen 
för att följa upp elevernas kunskapsutveckling kommer 
förvaltningen också titta på andra kompletterande verktyg för att 
kunna följa upp och analysera kunskapsutvecklingen både på 
individ-, grupp och förvaltningsnivå. Vidare kommer förvaltningen 
att intensifiera arbetet med att ta fram kvalitetskriterier för god 
lärmiljö i anpassad grundskola. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det som 
sitt yttrande till stadsrevisionen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 16 oktober 2023. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 18 oktober 2023. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det som sitt yttrande till 
stadsrevisionen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Yrkande 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/3629-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Anpassad grundskola (grundsärskola) 

 UTBF 2023/3629-1 Anpassad grundskola (Grundsärskola) - 
Rapport från stadsrevisionen 
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§ 9 
Stockholms stads trygghetsprogram 2024–2027  
Remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2023/739 
UTBF 2023/3997 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”Stockholms stads 
trygghetsprogram 2024–2027” till utbildningsnämnden för yttrande. 
Programmet utgör, tillsammans med det redan antagna 
säkerhetsprogrammet, en revidering av stadens tidigare trygghets- 
och säkerhetsprogram. Programmet har fokus på det 
brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet. 
  
Trygghetsprogrammet föreslås fortsatt utgå från fyra fokusområden: 
  

 Förebyggande arbete 
 Riktade sociala insatser 
 Stadens offentliga miljö 
 Stadsutveckling 

  
Utbildningsförvaltningen ställer sig positiv till att revideringen 
tydliggör stadens höga ambition genom att beskriva en struktur för 
stadens brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete. 
Strukturen utgår från aktuella data, kartläggningar, orsaksanalyser 
och väl avvägda åtgärder. Det är också positivt att programmet 
inkluderar arbetet mot välfärdsbrott och otillåten påverkan i det 
förebyggande arbete. 
  
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samverkan med grundskoleavdelningen och gymnasieavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 16 oktober 2023. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 18 oktober 2023. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Yrkanden 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) yrkar bifall till eget 
framlagt förslag till beslut. 
  
Claes Nyberg (C) yrkar bifall till eget framlagt förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns tre 
förslag till beslut: förvaltningens förslag, ett förslag från vice 
ordföranden Andréa Hedin med flera (M) och ett förslag från Claes 
Nyberg (C). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner 
att utbildningsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservationer 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
2. att därutöver anföra 

  
I en tid av växande otrygghet i Stockholm och där våldsvågen 
ständigt förvärras är det av särskild vikt att staden arbetar 
evidensbaserat och effektivt för att tillsammans med berörda 
parter vända utvecklingen. Målsättning för stadens 
brottsförebyggande arbete ska vara att brott inte begås från 
början och att barn och unga vaccineras mot gängens försök 
till rekrytering, därför ska alla verktyg som står staden till 
buds verka i det syftet. 
  
Vi instämmer i huvuddelen av det föreslagna 
trygghetsprogrammets innehåll men vill särskilt betona vikten 
av att det arbete som genomförs inom ramen för det 
trygghetsfrämjande och brottsförebyggande är 
uppföljningsbart. Våldet i Stockholm är för allvarligt för att 
staden ska ägna sig åt insatser som inte gör tillräcklig nytta. 
  
Skolan utgör en av de viktigaste skyddsfaktorerna för barn 
och unga. Idag är skillnaderna mellan Stockholms skolor 
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stora och det finns ett fortsatt viktigt arbete att göra för att alla 
skolor ska vara bra skolor och för att säkerställa att barn och 
unga får tidiga insatser vid behov. 
  
Skolan ska vara en fredad plats från hot, våld och annan 
brottslighet och det finns skäl att vara än mer proaktiv i det 
brottsförebyggande arbetet på våra skolor. Det finns idag ett 
uppbyggt trygghetsarbete i skolan genom bland annat 
trygghets- och kommunikationstjänsten ”Cosafe” men 
ytterligare åtgärder behöver komma till. Teknik för att 
assistera vid in- och utrymning vid allvarliga händelser s.k. 
”lockdown-teknik” behöver införas runt om i staden. 
  
Efter stadens nederlag vid IMY:s granskning av Aspuddens 
skola behöver staden även se över hur och när 
trygghetskameror kan användas på skolorna i syfte att fortsatt 
upprätthålla en trygg miljö under skoldagen. 
  

Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag enligt följande: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till svar på 
remissen 

2. Att återinrätta allvarssamtalen för unga 
3. Att komplettera strategin med en handlingsplan för att 

förebygga och stoppa att barn utsätts för våld i 
hemmet 

4. Att därutöver anföra 
  
Våldsutvecklingen sker i dramatisk takt här och nu. Staden 
måste ta nya grepp för att stävja och motarbeta den utveckling 
som ny slagit grepp om Stockholm, liksom i landet i stort. För 
Centerpartiet är det av yttersta vikt att staden arbetar med 
både akuta och förebyggande åtgärder, men likväl att staden 
tar grepp om trygghetsfrågan ur ett bredare perspektiv. 
  
Staden måste ha ett tydligt fokus på att förhindra att brott 
begås från första början. Vi vet att unga som växer upp i 
utanförskap har en ökad risk att dras in i en negativ livsstil 
med våld och kriminalitet. Här behöver staden göra mer för 
att skapa trygga boendemiljöer, se till att unga klarar skolan 
och alla barn ser sina föräldrar gå till jobbet på morgonen. 
  
Att skolor nu riskerar att behöva dra ner på kuratoriskt stöd, 
extraresurser och mindre undervisningsgrupper är riskabelt 
för framtiden. Stödinsatser till barn och unga som riskerar att 
hamna i kriminalitet ska sättas in direkt vid misstanke om en 
negativ utveckling och stöd till föräldrarna ska erbjudas för 
att gemensamt bryta utvecklingen. 
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Genom allvarssamtal måste barnet och dennes föräldrar träffa 
en socialtjänst och polis för att gå igenom situationen och 
vilka konsekvenser en fortsatt bana med brottslighet eller 
annat utanförskap får. Tyvärr har vänstermajoriteten slopat 
allvarssamtalen och därmed tagit bort en viktig förebyggande 
åtgärd för fortsatt kriminalitet och väg in i gängen som lever 
av den. Centerpartiet ser därför att planen behöver 
kompletteras med att återinsätta allvarssamtalen som verktyg. 
  
Centerpartiet ser att fler åtgärder, såsom att samlokalisera 
socialsekreterare och polis i stadens alla lokalpolisområden, 
tillse att det finns väl fungerande skolsociala team i alla 
stadsdelar med löpande kunskapsbaserad verksamhet, ha 
socialsekreterare placerade direkt i skolmiljöer där så behövs, 
stärka samarbetet med civilsamhället, utöka 
föräldrastödsprogram, ha fler ordningsvakter på särskilt 
utsatta platser samt stödja och samverka med nattvandrande 
föräldrar och ett engagerat föreningsliv, så kan utvecklingen 
metodiskt vändas och stävjas. 
  
Då vi vet att en skolgång som är trygg och där eleven når 
kunskapsmålen är den mest effektiva vaccinering vi har mot 
social utsatthet, minskad egenmakt och risk för att bli del av 
ett kriminellt liv. Därför bör trygghetsprogrammet särskilt 
och tydligare fokusera på att freda skolan från våld och andra 
inslag som ger otrygghet, och där fler insatser utanför skolan 
tydligt ges en värdering hur de stödjer tryggheten där. 
  
Vi vet att en stor riskfaktor för att fasta i kriminalitet är att 
själv vara utsatt för olika former av våld under de unga åren i 
hemmet. Det är därför önskvärt att komplettera 
trygghetsprogrammet med en handlingsplan avseende 
motverkande av våld mot barn och unga i hemmet. Förutom 
att aktivt motverka våld och kriminalitet kommer det ge ökad 
trygghet till barnen i sig och andra vuxna som är utsatta i 
samma hushåll. 
  
Även stadens användning av trygghetskameror både inom 
skolan och andra strategiskt viktiga platser behöver utredas 
vidare för bästa effekt och samordning som 
informationsgivare till övriga insatser som görs, samtidigt 
som viktiga avvägningar görs för den personliga integriteten 
och informationssäkerhet. 
  
I programmet saknas också en övergripande och 
genomgående beskrivning av hur olika insatser som idag 
fördelas över olika förvaltningar eller delar i staden är 
kopplade tillvarandra i händelsekedjor med tydlighet i 
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budgetansvar och annan arbetsfördelning. Det behövs för att 
kunna följa upp insatser och utvärdera dess effekter. Utan 
detta blir det svårt att både utkräva ansvar och göra 
nödvändiga prioriteringar utefter ny kunskap och förändringar 
i omvärlden. 
  

Särskilda uttalanden 
Jan Jönsson (L) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Stockholms stads Trygghetsprogram 2024-2027 utgör en bra 
situationsbeskrivning men saknar konkretion på hur 
trygghetsinsatser ska genomföras. Det saknas information om 
vad som ska göras och varför. 
  
Många trygghetsskapande insatser är mycket specifika, inom 
socialtjänsten handlar det bland annat om fältassistenters 
uppsökande arbete eller föräldrastödsprogram. För att ett 
sådant här dokument verkligen ska bli ett styrande program 
att arbeta efter behöver analysen kopplas ihop med de insatser 
som bör göras inom de olika områdena åtminstone på ett 
övergripande plan, så att tydliga budgetavsättningar kan 
göras. 
  
Utbildningsförvaltningen skriver i sitt svar att begrepp som 
utsatt område och särskilt utsatt område kan stigmatisera 
områden för de som lever och bor där. Vi menar att 
begreppen är nödvändiga som verktyg för att kunna bedöma 
var staden ska prioritera resurser. 

  
Mats Johnsson (SD) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Sverigedemokraterna anser att Trygghetsprogram 2024-2027 
generellt är en bättre version av den förra. Särskilt med 
hänvisning till att stadens arbete mot välfärdsbrottsligheten 
växlar upp. Dock anser vi inte att trygghetsprogrammet är 
heltäckande på något vis. Dels måste mer göras för att 
stockholmarnas skattemedel inte läcker ut till vare sig 
bedragare, den organiserade brottsligheten eller föreningar 
vars kopplingar till islamistiska terrororganisationer inte med 
otvivelaktig tydlighet går att motbevisa. 
  
Drygt hälften av stadens grundskoleelever går i en skola som 
det skjutits i närheten av under de senaste åren. 
Gängkriminaliteten påverkar därför i allra högsta grad både 
den upplevda och den faktiska tryggheten i anslutning till 
skolan. Att öka tryggheten i närheten av våra skolor är en stor 
men viktig utmaning som staden står inför. 
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Vi saknar därför tillräckliga ekonomiska medel för att 
ombesörja en rimlig andel ordningsvakter. I 
Trygghetsprogram 2024-2027 lyfts det fram flera positiva 
effekter i den miljö som ordningsvakterna verkar inom. Enligt 
rutinaktivitetsteorin, som även nämns i Trygghetsprogram 
2024-2027, är det tre faktorer som föranleder brottslig 
aktivitet. Det behövs en motiverad förövare, ett objekt som 
kan utsättas för brottslig aktivitet och en avsaknad av 
avskräckande faktor mot den brottsliga aktiviteten. 
Ordningsvakter är i många fall en tydligt avskräckande 
faktor. Men genom att aktivt och kraftfullt minimera den i 
många fall ensamt avskräckande faktorn i stadsdelarna, 
ordningsvakterna, skapas en betydligt tillgängligare miljö för 
brottslig aktivitet. Det är fel väg att gå och det riskerar att 
underlätta för gängkriminella och andra kriminella element 
att genomföra sina brottsliga aktiviteter i Stockholm. 
  
Med det sagt är inte ordningsvakter den enda lösningen på 
den grova och hänsynslösa gängkriminaliteten i Stockholm, 
men det är en tydlig visuell barriär som både kan avskräcka 
och beivra brottslig aktivitet. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/3997-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Stockholms Stads trygghetsprogram 2024-2027 

 UTBF 2023/3997-1.1 Stockholms stads trygghetsprogram 
2024-2027 
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§ 10 
Övergripande samverkansöverenskommelse mellan 
Stockholms stad och Polisregion Stockholm  
Remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2023/740 
UTBF 2023/3932 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat den övergripande 
samverkansöverenskommelsen mellan Stockholms stad och 
Polisregion Stockholm till utbildningsnämnden för yttrande. 
  
Målet med samverkansöverenskommelsen är att stockholmarnas 
trygghet ska öka och den faktiska brottsligheten ska minska. 
Parterna ska genom överenskommelsen skapa förutsättningar och 
mandat för att stärka det gemensamma brottsförebyggande och 
trygghetsskapande arbetet på både central och lokal nivå. I 
samverkansöverenskommelsen lyfts fem prioriterade 
samverkansområden fram där vikten av samverkan är särskilt 
påkallad på såväl central som lokal nivå. Stadsledningskontoret 
anger att en central fråga för staden är att förebygga att barn och 
ungdomar involveras i gängkriminalitet och det ska ses mot 
bakgrund utifrån rådande läge med ökat antal skjutningar och 
sprängningar kopplat till den kriminella gängmiljön. Två av de fem 
prioriterade samverkansområdena, Unga i riskzon för destruktivt 
beteende och Kriminella miljöer och livsstilar bedöms särskilt 
viktiga för att motverka detta. 
  
Förvaltningen stödjer avgränsningen till fem prioriterade områden i 
den nya överenskommelsen och delar uppfattningen att de för 
skolan specifika intresseområdena kommer omhändertas i den nya 
strukturens formuleringar. Förvaltningen föreslår att nämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samverkan med grundskoleavdelningen och gymnasieavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 16 oktober 2023. Ärendet har även 
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behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 18 oktober 2023. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Yrkanden 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M), Jan Jönsson (L) och 
Claes Nyberg (C) yrkar bifall till eget framlagt förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett gemensamt förslag 
från vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M), Jan Jönsson (L) 
och Claes Nyberg (C). Förslagen ställs mot varandra och 
ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Reservationer 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M), Jan Jönsson (L) och 
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag enligt följande: 
  

1. Att förvaltningens förslag till beslut godkänns delvis. 
2. Att samverkansöverenskommelsen kompletteras i 

enlighet med vad som anförs nedan. 
3. Därutöver anförs följande. 

  
Överlag ställer vi oss positiva till 
samverkansöverenskommelsen men några 
samverkansområden bör kompletteras. Det bör även 
säkerställas att förvaltningarnas, i synnerhet 
stadsdelsförvaltningarnas samverkansorganisation, så långt 
möjligt samordnas inom den struktur som 
samverkansöverenskommelsen beskriver. På så sätt kan 
onödiga möten och dubbelarbete undvikas. En lärdom från 
tidigare samverkansöverenskommelser är att för att uppnå 
bästa resultat bör både struktur, förväntningar och målbild 
vara tydligt för samtliga samverkansparter. 
  
När det gäller de fem prioriterade samverkansområdena i 
bilagan borde dessa kompletteras enligt följande: 
  

Sida 14 (17)



 
 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 9/2023 
 

2023-10-26 

Unga i riskzon för destruktivt beteende 
Under denna rubrik bör en fjärde målsättning läggas till om 
att unga som utvecklat extremt våldsbeteende eller grov 
kriminalitet ska få god behandling, följas upp på lång sikt och 
återkomsten från institution förberedas noga för att undvika 
återfall. Motiveringen till att omhändertagna barn bör lyftas 
fram särskilt är att de utgör en mycket central rekryteringsbas 
för gängkriminalitet och utförandet av grova våldsdåd. 
Omhändertagna och placerade barn är en riskgrupp innan, 
under och efter placering. Det räcker således i dessa fall inte 
med det arbete vi gör idag och inte heller med förebyggande 
eller tidiga insatser eftersom målgruppen inte nås av dessa. 
  
Särskilt utsatta och sårbara brottsoffer och vittnen 
Här bör vittnen läggas till i samverkansområdets rubrik och 
den tredje målsättningen. Detta då vittnen idag ofta får 
mycket bristfälligt stöd, samtidigt som de är helt nödvändiga 
för rättsprocesserna. Fler och fler vittnen, inte minst unga, 
säger ingenting i polisförhör och rättegångar vilket gör att 
gärningspersoner frias. Det är inte heller ovanligt att föräldrar 
inte vill att deras barn ska medverka i utredningar som 
vittnen. Det talas ibland om en tystnadskultur, men vårt 
kartläggningsarbete under förra mandatperioden visade att det 
snarare handlade om en rädslans kultur. Här är det helt 
avgörande att olika aktörer i rättskedjan samverkar, eftersom 
vittnena precis som brottsoffren annars faller mellan stolarna. 
  
Kriminella miljöer och livsstilar 
Både under denna rubrik och under rubriken Särskilt utsatta 
och sårbara brottsoffer och vittnen bör det tydligt framgå 
att barn särskilt ska prioriteras. Det är en så pass central 
prioritering att det även bör stå inledningsvis i själva 
huvuddokumentet. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/3932-3 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Övergripande samverkansöverenskommelse mellan 
Stockholms stad och Polisregion Stockholm 

 UTBF 2023/3932-1.2 Stadsövergripande 
samverkansöverenskommelse mellan Stockholms stad och 
Polisregion Stockholm 

 UTBF 2023/3932-1.1 Prioriterade samverkansområden 
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§ 11 
Förslag till uppräkning av programpriser och 
strukturtillägg inom gymnasieskolan för 2024  
Remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2023/1002 
UTBF 2023/5621 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat rekommendationen ”Prislista för 
gymnasieskolan i Stockholmsregionen 2024” till 
utbildningsnämnden. 
  
Stockholms stad tar emot ett stort antal gymnasieelever från andra 
kommuner och får kostnadsersättning för dessa enligt prislistan för 
nationella program inom samverkansområdet inom Stockholms län. 
Programpriserna för gymnasiet ses över årligen efter dialog med 
kommunledningarna i Stockholms län. Kommunförbundet 
Storsthlms styrelse har beslutat att rekommendera en prislista för 
2024 som baseras på en genomsnittlig ökning med 3,4 procent för 
programpriser och strukturtillägg. 
  
Utbildningsförvaltningen är i huvudsak positiv till remissen. Det går 
inte att bedöma den fulla effekten av förslagen för nämndens budget 
innan det varit möjligt att analysera förslaget till budget för 
Stockholms stad 2024 i sin helhet. Förvaltningen har i övrigt 
uppmärksammat ett mindre fel för utbudet av nationella program 
för elever i klasser med hörselanpassning, vilket även meddelats 
Storsthlm. 
  
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samverkan med gymnasieavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 16 oktober 2023. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 18 oktober 2023. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Yrkande 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/5621-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Förslag till uppräkning av programpriser och strukturtillägg 
inom gymnasieskolan för 2024 

 UTBF 2023/5621-1.2 Rekommendation - Prislista för 
gymnasieskolan i Stockholmsregionen 2024 
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